
Antwoord op de vragen van de leden Eijsink, Timmer, Tichelaar en Smits van de Tweede Kamer der
Staten Generaal aan staatssecretaris Nijs over ROC Oost-Nederland

1. Is de staatssecretaris op de hoogte van het besluit van ROC Oost-Nederland om alle aangepaste
beroepsopleidingen voor kinderen met een lichte verstandelijke handicap en leer- en
opvoedingsmoeilijkheden te schrappen ?

Ja.

2. Is het correct dat het ROC (naar eigen zeggen) tengevolge van nieuwe wetgeving en aangescherpte
regelgeving van het ministerie nog slechts 50% van de kosten vergoed krijgt en daarom
noodgedwongen de opleidingen moet sluiten ?

Nee, dit is niet correct. Volgens informatie van het ROC Oost-Nederland betreft het hier deelnemers
die zijn ingeschreven voor delen van een BOL-kwalificatie (deeltijd-BOL) heb verkregen, is gebleken
dat het hier gaat om deelnemers die zijn ingeschreven voor deeltijd-BOL opleidingen. In de huidige
regelgeving voor de deeltijd-BOL is geen wijziging opgetreden. Met betrekking tot de
bekostigingsregels deeltijd-BOL wordt, in het kader van rekenschap en in overleg met het veld, een
wijziging voorbereid die inhoudt dat deze deelnemers niet meer meetellen bij de berekening van het
VOA-budget (budget voor Voorbereidende en Ondersteunende Activiteiten). Op het macrobudget
voor VOA wordt echter niet gekort, de instellingen ontvangen dus hetzelfde macrobudget en zijn
vrij bij de besteding van de aan de lumpsum toegevoegde VOA-middelen.  De bestaande regelgeving
biedt naar mijn mening dus de ruimte deze groepen adequaat op te vangen. Ik heb het ROC over
deze zienswijze geïnformeerd

3. Is de staatssecretaris van mening dat dit een ongewenste ontwikkeling is en in strijd is met de
ontwerp-resolutie over gelijke kansen in onderwijs en opleiding voor leerlingen en studenten met
een functiebeperking, zoals vastgesteld in de EU-Raad te Brussel op 15 mei jl.? Zo ja, welke actie is de
staatssecretaris bereid te ondernemen om ervoor te zorgen dat de honderd leerlingen uit heel
Twente, die hier de dupe van dreigen te worden, weer perspectief krijgen om een opleiding te
(ver)volgen ?

Ik ben van mening dat het onderwijs toegankelijk moet zijn voor een ieder en dat een ROC, als
maatschappelijke onderneming, ook verantwoordelijk is voor het aanbieden van onderwijs aan
deelnemers met een functiebeperking. Uiteraard moeten ook deelnemers met een functiebeperking
een gelijke kans krijgen om een opleiding te volgen en met een kwalificatie af te sluiten.
De bekostiging van de ROC’s, inclusief VOA-middelen, en de regelgeving rond risicoleerlingen is
daarop afgestemd. De ROC’s ontvangen een lumpsum die zij naar eigen inzicht kunnen inzetten en
die toereikend is om hun maatschappelijke taak uit te kunnen voeren. Ik heb het ROC over mijn
zienswijze in deze zeer geïnformeerd

4. Is de staatssecretaris van mening dat individuele leerlingen een beroep kunnen doen op de Wet
Gelijke Behandeling Chronisch Zieken en Gehandicapten, om toegang te krijgen tot de
beroepsopleidingen van het ROC, omdat deze wet gelijke behandeling in het beroepsonderwijs
gebiedt, waar dat met redelijke aanpassingen in principe mogelijk is?

Reeds nu garandeert de Wet Educatie en Beroepsonderwijs  – ook voor de deelnemers met een
functiebeperking - een brede toegankelijkheid tot de beroepsopleidingen. De Wet Gelijke
Behandeling Gehandicapten en Chronisch Zieken biedt na invoering de individuele deelnemer een
nog grotere rechtsbescherming bij het maken van aanspraak op doeltreffende voorzieningen van het
ROC.

5. Kan de redelijkheid van een aanpassing, zoals bedoeld in die wet, worden aangenomen, nu zeker is
dat de aanpassingen bestaan en daarmee is aangetoond dat leerlingen met beperkingen daardoor in
staat zijn de bedoelde beroepsopleiding te volgen ?

ROC Oost-Nederland heeft reeds gedurende langere tijd voor licht verstandelijk gehandicapten
bepaalde opleidingen aangepast om deze groep toch een onderwijstraject aan te kunnen bieden.
Het is ook voor deze groep van belang dat de opvang plaatsvindt binnen de in het Crebo vastgestelde
opleidingen om hen de gelegenheid te bieden een kwalificatie te behalen. Voor deze deelnemers is
er in het mbo voldoende mogelijkheid voor maatwerk binnen de kwalificatiestructuur en de
bekostiging.



Verworvenheden die het ROC op dat terrein reeds heeft behaald, mogen zeker niet verloren gaan
maar moeten worden behouden.

De staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur Zoetermeer, 18 juli 2003
En Wetenschappen

(drs. Annette D.S.M. Nijs MBA)


